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Protokół  Nr XXXIII/2021 

z  sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu 22 września 2021 roku 

w godz. od 1600 do 1700 

 

W sesji uczestniczyło 12 radnych (ustawowo 15 radnych)   

 

Obecni (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Gawroński 

Romuald, Gałczyński Jacek, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, Malicki Roman,  

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz 

Nieobecni radni: Florczyk Damian, Przybylak Magdalena oraz Wojciechowska Elżbieta 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

 Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek,  

Sekretarz Gminy – Jolanta Chudzińska, 

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka,  

oraz Prezes Zarządu Spółdzielni „Pomocna Dłoń” – Ewa Ratajczak 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, powitał wszystkich 

radnych oraz gości. 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada jest władna do  podejmowania uchwał, 

gdyż jest zachowane quorum, po czym przedstawił porządek sesji. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII  sesji Rady Miejskiej.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2021; 

2) przyjęcia projektu zmian do „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Borek Wielkopolski”; 
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3) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad zabytkami dla Gminy Borek Wlkp. na lata 

2021-2024, 

4) określenia stawek podatku od nieruchomości, 

5) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Jeżewska 2”. 

8. Wolne głosy, wnioski i informacje.  

9. Zakończenie. 

 

Ad. 3 . Przyjęcie protokołu z obrad XXXII  sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z XXXII sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu  18 sierpnia  2021 roku i był wyłożony 

na stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni 

zgłaszają uwagi do protokołu. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z XXXII sesji Rady głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Gawroński Romuald, 

Gałczyński Jacek, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, Malicki Roman,  

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w/w sprawozdanie zostało zamieszczone na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Borku Wlkp. oraz przesłane radnym na pocztę 

elektroniczną. W związku z powyższym nie będzie odczytywane na sesji. 

Żadnych uwag do w/w sprawozdania nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Żadnych uwag do w/w sprawozdania nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Ad.6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Brak interpelacji i zapytań radnych. 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2021 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXXIII/ 298 /2021 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Gawroński Romuald, 

Gałczyński Jacek, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, Malicki Roman,  

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz 

 

2) przyjęcia projektu zmian do „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Borek Wlkp.  

Przewodniczący  Rady odczytał uzasadnienie do projektu uchwały, po czym otworzył 

dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXXIII/ 299 /2021 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Gawroński Romuald, 

Gałczyński Jacek, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz 

 

3) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad zbytkami dla Gminy Borek Wlkp. na 

lata 2021 -2024 

Przewodniczący  Rady odczytał uzasadnienie do projektu uchwały, po czym otworzył 

dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych– opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXXIII/ 300 /2021 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Gawroński Romuald, 

Gałczyński Jacek, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, Malicki Roman,  

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz 

 

4) określenia stawek podatku od nieruchomości 

Przewodniczący  Rady odczytał uzasadnienie do projektu uchwały, po czym otworzył 

dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 
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a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych– opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXXIII/ 301 /2021 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Gawroński Romuald, 

Gałczyński Jacek, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, Malicki Roman,  

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz,  

 

5) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Jeżewska 2” 

Przewodniczący  Rady odczytał uzasadnienie do projektu uchwały, po czym otworzył 

dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXXIII/ 302 /2021 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 
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Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Gawroński Romuald, 

Gałczyński Jacek, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, Malicki Roman,  

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak Tomasz 

 

Ad.8. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

W tym punkcie Prezes Zarządu Spółdzielni Socjalnej „Pomocna Dłoń” – Ewa Ratajczak 

przedstawiła sprawę dożywiania dzieci i młodzieży w gminie Borek Wlkp. oraz zasady 

funkcjonowania stołówki szkolnej w Spółdzielni, pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 15 

do niniejszego protokołu. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał, czy jest uzasadnione ekonomicznie otwarcie kuchni przy 

szkole w Zimnowodzie. 

 

Ewa Ratajczak przedstawiła szczegółową kalkulację przygotowania posiłków w kuchni przy 

szkole w Zimnowodzie (76 dzieci korzystających ze stołówki): koszt prowadzenia stołówki - 

tylko wynajmu mediów to ponad 3.000 zł, wynagrodzenie co najmniej dwóch osób 

przygotowujących i wydających posiłki oraz środki czystości to brakuje rocznie ok 35.000,- 

zł. 

Radny Romuald Gawroński zapytał czy do Zimnowody są dowożone takie same obiady jak w 

Borku Wlkp.  

 

Ewa Ratajczak wyjaśniła, że są to te same obiady. 

 

Burmistrz dodał, że obiady są wszędzie równe, dopłaty do obiadów też są równe dla ucznia 

6,- zł, a dla przedszkolaka 9,- zł w całej gminie. Burmistrz dodał, że zanim rozpoczęła swoją 

działalność Spółdzielnia, posiłki w stołówce w Zimnowodzie kosztowały Gminę 30% więcej, 

niż obiady w innych miejscach. Sytuacja „pandemiczna” i konieczność ratowania finansów 

spowodowała utworzenie Spółdzielni, aby była możliwość sprzedaży obiadów „na zewnątrz”. 

W Zimnowodzie również stołówka może prowadzić działalność, a Gmina tak jak wszystkim 

dołoży do posiłku 6,-zł  (dla ucznia) i 9,- zł (dla przedszkolaka). 

 

Radny Michał Dopierała stwierdził, że skoro te same osoby, które gotowały w kuchni w 

Zimnodzowie, obecnie gotują w Borku Wlkp., to nie powinno być różnicy w posiłkach. 
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Ewa Ratajczak również stwierdziła, że nie rozumie, o co chodzi. Dodała także, że z 

działalności Spółdzielni korzysta również wiele osób starszych, obiady dowożone są do 

domów, dla osób które nie mogą dojechać na stołówkę. 

 

Radny Tomasz Szczepaniak poinformował, że od lat on i jego rodzina korzystają ze stołówki 

szkolnej. Obiady były wydawane w zależności od potrzeby i sytuacji na stołówce na 

talerzach, do domu w baniaczkach lub w czasie pandemii pojemnikach jednorazowych, 

obiady zawsze były smaczne i niczym się nie różniły od tych które wydawano dzieciom.   

 

Radny Michał Dopierała dodał, że z obiadów Spółdzielni korzysta wiele osób  nawet z 

wiosek. 

Ewa Ratajczak ponadto poinformowała, że co drugi dzień ok. 40 osób dodatkowo dokupuje 

obiady. 

Radny Romuald Gawroński zapytał, co zrobiłaby stołówka w Zimnowodzie w czasie 

pandemii, kiedy gotowałaby np. 10 obiadów. 

 

Ewa Ratajczak wyjaśniła, że w takiej sytuacji musiałaby zamknąć stołówkę. 

 

Przewodniczący Rady uważa, że decyzja o utworzeniu Spółdzielni Socjalnej była słuszna, po 

czym poprosił panią Ewę Ratajczak o przekazanie informacji od Rady Rodziców ZSP w 

Zimnowodzie,  jakie obiady obecnie otrzymuję dzieci, czy to były tylko pomówienia, czy też 

tak było, że dzieci w Zimnowodzie jadły obiady „o innym standardzie”. 

 

Radny Andrzej Kubiak wnioskował o obcięcie drzew i krzewów przy drodze Strumiany – 

Ustronie. 

 

Radny Michał Dopierała zapytał, czy jest możliwość aby radni powiatowi brali udział w 

sesjach Rady Miejskiej Borku Wlkp. Następnie wnioskował aby Burmistrz przedstawił 

realizację prowadzonych inwestycji na terenie gminy. 

 

Burmistrz szczegółowo poinformował o prowadzonych inwestycjach: 

1) odnowienie budynku dawnej strzelnicy (na ukończeniu planowany etap: założono 

żaluzje, nowe drzwi, okna w przyszłym roku planujemy gniazda strzelnicze, tarcze 

oraz nową infrastrukturę z przodu budynku)  
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2) ulica Zdzieska (kanalizacja deszczowa, światłowód – obie strony, kable średniego 

zasięgu, oświetlenie, chodniki, asfalt) 

 

Burmistrz poinformował także, że do końca grudnia br. musi rozliczyć inwestycję w 

Urzędzie Marszałkowskim, jednak ze względu na dodatkowe nieprzewidziane zadania 

oraz warunku atmosferyczne może nie udać się zakończyć inwestycji. Natomiast powinno 

udać się  położyć całą infrastrukturę, chodniki oraz pierwszą warstwę asfaltu, a kwotę ok. 

300 tys. zł będzie można wykorzystać w roku następnym na dokończenie inwestycji. 

 

3) rozbudowa Przedszkola Samorządowego „Pod Dębem” w Karolewie – rozstrzygnięcie 

przetargu, inwestycja za kwotę 959 tys. zł, do końca marca przyszłego roku 

przedszkole ma być wybudowane. 

 

Radny Andrzej Kubiak zapytał, czy jest zmiana trasy przebiegu budowanej linii wysokiego 

napięcia z Gostynia do Borku Wlkp. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że jest to inwestycja ENEI, na wniosek Gminy po to aby uregulować 

sprawy związane z punktem zasilania w energię elektryczną. Burmistrz dodał, że ani on ani 

radny Andrzej Kubiak, ani radny Michał Dopierała nie mamy wpływu na przebieg linii 

energetycznej. ENEA buduje linię według takiego planu jaki jest najkorzystniejszy dla nich, a 

za stawianie słupów na gruntach rolnych, właścicielom przysługuje odszkodowanie. 

Burmistrz poinformował również, że w dniu wczorajszym odbył konferencję z Wojewodą, 

której tematem było utrudnianie przez rolników z terenu naszej gminy prowadzenia tej 

inwestycji,  prawdopodobnie żądających większych odszkodowań, poprzez te działania 

przedłuża się inwestycja. W związku z tym ENEA wystąpiła do Gminy z wnioskiem o 

przedłużenie terminu na kupno działki, na której zostanie usytuowany główny punkt zasilania.  

 

Radny Andrzej Kubiak oświadczył, że nigdzie się nie zwracał o jakąkolwiek  zmianę, aby nie 

stawiano słupów na jego polu. Stwierdził, że  jest to decyzja ENEI, że na sąsiednich polach 

postawiono słupy. 

 

Burmistrz poinformował również, że boisko na stadionie miejskim będzie miało nawodnienie, 

remontowane będą także  w tym roku siedziska i trybuny. Jeżeli Rada zdecyduje to w 

przyszłym roku wykonane zostanie priorytetowo oświetlenie na boisku, a jeśli nie to będzie 
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„czekało w kolejce”.  Burmistrz poinformował, że szuka środków pozabudżetowych na 

dofinansowanie tych zadań. Ponadto poinformował, że bieżnia kosztuje ok. 600 lub 700 tys. 

zł, są to duże pieniądze, a priorytetem są drogi. 

 

Radny Michał Dopierała uważa, że na razie można choć zrobić projekt i później szukać 

środków, może z totalizatora. 

 

Ad.9. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył XXXIII sesję Rady Miejskiej  

Borku Wlkp. 

 

Protokołowała      Przewodniczący Rady 

 

Wiesława Wójcik     Tomasz Pawlak 


